
 

 

 
 

 

 

Jour. nr. 93084  

16. marts 2023 

SBP 

Notat – Referat af møde i Sydslesvigudvalget 

den 28. februar 2023  

 
 
Mødet blev afholdt på Christiansborg 

 

Deltagere:  

Benny Engelbrecht, MF (S), formand 

Christian Juhl, (EL)  

Anni Matthiesen, MF (V)  

Henrik Dam Kristensen, (S) 

Henrik Frandsen, MF (M) 

Patrick Cullmsee Bryld Madsen (DD) 

 

Fra Sydslesvigudvalgets sekretariat deltog chefkonsulent Steffen Bang (referent). 

 

 
 

 

Benny Engelbrecht bød velkommen til Udvalget og dagsordenen blev godkendt. 

 

Referat af møde den 1. december 2022 blev derefter godkendt med enkelte 

rettelser. 

 

 

Da der var tale om det første møde i udvalget efter folketingsvalget var der en kort 

introduktionsrunde, hvorefter formanden redegjorde for udvalgets arbejde og 

opgaver. 

 

Herefter gennemgik udvalget det udarbejdede forslag til kalender for 2023, der 

blev godkendt. 

Henrik Dam Kristensen opfordrede de øvrige udvalgsmedlemmer til at prioritere 

at deltage i de danske årsmøder i Sydslesvig samt at orientere deres partifæller om 

arrangementerne. Dette da repræsentationen fra Folketinget gennem en årrække 

har været faldende. 

Christian Juhl orienterede om, at han havde takket ja til at deltage i Sydslesvigs 

danske Ungdomsforeningers Sendemandsmøde. 

Derudover var der enighed om at gennemføre et besøg i Flensborg den 20. marts. 

Sekretariatet fik i opdrag at udarbejdet et forslag til program. 

 
Næste punkt var en kort status på budget 2023.  Formanden orienterede om, at der 

på baggrund af det tidligere fremsatte forslag til finanslov var blevet truffet 

beslutning vedrørende fordeling af tilskud. Han opfordrede til, at det nye udvalg 

fastholdt disse beslutninger under forudsætning af et uændret bevillingsniveau på 

det kommende finanslovsforslag. Det var der opbakning til blandt de øvrige 

udvalgsmedlemmer. 

 

Steffen Bang gennemgik herefter sekretariatets forslag til proces for forhandling 

om resultataftaler for 2024, som blev godkendt. 

 



 

Side 2 

Benny Engelbrecht berørte herefter kort situationen i Det Sydslesvigske Samråd, 

hvor Sydslesvigsk Forening havde truffet beslutning om at trække sit medlemskab. 

Der var i udvalget enighed om, at dette var et internt anliggende, men flere 

medlemmer udtrykte dog ærgrelse over, hvor meget debatten om samrådet fyldte. 

 

Efterfølgende behandlede udvalget en anmodning fra Dansk Centralbibliotek for 

Sydslesvig om en forlængelse af projektet "Mindretallet på tur". Udvalget 

imødekom anmodningen. 

 

Herefter gennemgik Steffen Bang den årlige opfølgningsrapport vedr. regnskaber 

og revisionsprotokoller for de foreninger, der modtager driftstilskud fra 

Sydslesvigudvalget. Der var tale om årsregnskaber for 2021, da disse grundet 

folketingsvalget ikke var blevet gennemgået i 2022. Benny Engelbrecht 

konstaterede, at der ikke var revisionsforbehold i nogle af regnskaberne, ligesom 

det kunne konstateres, at pengene var blevet anvendt til de bevilgede formål. 

Herefter tog udvalget opfølgningsrapporten til efterretning. 

 

Næste punkt på dagsordenen var projektrapport og regnskab for Dansk 

Skoleforenings projekt "SydslesvigCrew". Udvalget tog materialet til efterretning. 

 

Herfter gennemgik udvalget rapport og regnskab for Dansk Skoleforenings projekt 

"Ung Genforening". Materialet blev taget til efterretning. 

 

Under punktet "eventuelt" var der en kort drøftelser af en mulig konference i 

Berlin i samarbejde med den danske ambassade. Det blev besluttet at arbejde 

videre med idéen med henblik på gennemførelse i 2024. Formanden orienterede 

desuden om, at SSW's medlem af Forbundsdagen, Stefan Seidler, ville være i 

København i april, og at han gerne ville mødes med udvalget. 

 

 

 


